
P RO T O KÓ Ł  Nr XLIII/2022 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 25 pa ździernika 2022 r. 

XLIIU2022 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Świdwin. 

Godzina rozpoczęcia — 12.00 
Godzina zakończenia — 15.15 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji .............................14 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XLIII/2022 Sesji Rady Gminy Świdwin dokonała Przewodnicząca Rady 
Gminy Świdwin — Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Świdwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Świdwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Sekretarza Gminy Świdwin; Radnego Rady Powiatu w Świdwinie 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Świdwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Świdwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Świdwin 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie 
- Panią  Danutę  Bywalec - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Różę  Tabaszewską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie 
- Pana Łukasza Pugacza - Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych UG Świdwin 
- Panią  Anetę  Ogińską  - Honorowego Obywatela Gminy Świdwin 
- Pani ą  Magdalenę  Metrykę  - Przedstawiciela rodziców dzieci ucz ęszczaj ących do „Bajkowego 
Domku" w Starym Przybys ławiu 
- Pana Tomasza Serafina - Dyrektora Punktu opieki nad dzie ćmi do lat 3 „Bajkowy Domek" w 
Starym Przybysławiu 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdzi ła prawomocność  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 
Nieobecni radni: Piotr Sieradzki. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokół  z sesji 
Nr XLII/2022 z dnia 27.09.2022 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 



Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany by ł  
w zaproszeniach na Sesj ę . 
Następnie Przewodnicząca zapytała, czy są  jakieś  wnioski do zaproponowanego porządku obrad? 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. Wobec braku uwag Przewodnicz ąca 
stwierdziła, że porządek obrad jest porządkiem obowiązującym. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała porządek obrad. 

Porzpdek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Wręczenie aktu nadania tytu łu „Honorowy Obywatel Gminy Swidwin" Pani Anecie Ogińskiej. 
5. Sprawozdanie z realizacji zadań  oświatowych na terenie Gminy Świdwin za rok szkolny 

2021/2022. 
6. Informacje Przewodniczących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
7. Sprawozdanie Wita z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Czas dla samorządów. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Podjęcie uchwał : 

1) zmieniająca uchwałę  w sprawie regulaminu okre ślającego wysokość  stawek oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegó łowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny dora źnych zastępstw oraz przyznawania nagród nauczycielom 
ze specjalnego funduszu nagród, 

2) w sprawie rozpatrzenia petycji, 
3) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia, 
4) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 4. WRĘCZENIE AKTU NADANIA TYTUŁU „HONOROWY OBYWATEL GMINY 
ŚWID WIN" PANI ANECIE OGIŃSKIEJ 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wraz z Wójtem Panem Kazimierzem 
Lechockim dokonali wręczenia Pani Anecie Ogińskiej aktu nadania tytu łu „Honorowy Obywatel 
Gminy Swidwin". 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że tytuł  „Honorowego Obywatela 
Gminy Swidwin" nadany zosta ł  przy okazji obchodów 30-1ecia Gminy osobom, które społeczność  
gminy uznała za najbardziej zas łużone dla Gminy świdwin. Wyjaśniła, że Pani Aneta Ogińska nie 
mogła odebrać  tego tytułu podczas uroczystości obchodów 30-1ecia Gminy Świdwin w Ząbrowie, 
dlatego w dniu dzisiejszym zostanie on wręczony. 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że Pani Aneta Ogińska zasłużyła się  
dla Gminy świdwin jako animatorka wspieraj ąca lokalnych liderów, szczególnie w 



miejscowościach Stary Przybysław, Niemierzyno i Ząbrowo. Od lat wspiera so łtysów i radnych 
oraz bezinteresownie z zaanga żowaniem pracuje na rzecz lokalnej spo łeczności. 
Następnie Przewodnicząca Rady odczytała akt nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 
Świdwin i wraz z Wójtem pogratulowa ła Pani Anecie Ogińskiej. 

Pani Aneta Ogińska podziękowała za szczególne wyró żnienie, które miło jest otrzymać  i 
powiedziała tak szczególne wyróżnienie i że dalszym zaangażowaniem przyczyni się  do rozwoju 
Gminy Świdwin. 

Ad. S. SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI ZADAŃ  OŚWIATOWYCH NA TERENIE 
GMINY ŚWIDWIN ZA ROK SZKOLNY 202112022 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Pana Sebastiana 
Basiejko Sekretarza Gminy. 

Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  informację  o stanie realizacji zadań  oświatowych (załącznik 
nr2). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Panią  Danutę  
Bywalec Dyrektor Publicznej Szkoly Podstawowej w Lekowie. 

Pani Danuta Bywalec przedstawi ła sprawozdanie z funkcjonowania Publicznej Szko ły 
Podstawowej w Lekowie za rok szkolny 202112022 (za łącznik nr 3). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Panią  Martę  Jalowską  
Dyrektor Publicznej Szkoly Podstawowej w Bierzwnicy. 

Pani Marta Jalowska przedstawiła sprawozdanie z funkcjonowania Publicznej Szko ły 
Podstawowej w Bierzwnicy za rok szkolny 202 1/2022 (za łącznik nr 4). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Panią  Różę  
Tabaszewskq Dyrektor Publicznej Szkoly Podstawowej w Oparznie. 

Pani Róża Tabaszewska przedstawiła sprawozdanie z funkcjonowania Publicznej Szko ły 
Podstawowej w Oparznie za rok szkolny 202 1/2022 (za łącznik nr 5). 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko podziękował  Dyrektorkom szkó ł  za przedstawienie 
informacji o stanie o światy w szkołach gminnych. Podsumowuj ąc powiedział, że jeżeli chodzi o 
strukturę  i sieć  placówek oświatowych to na terenie gminy funkcjonuje placówka dziennego 
opiekuna „Bajkowy Domek" w Starym Przybys ławiu, żłobki w Kluczkowie i Oparznie 
prowadzone przez Towarzystwo Przyjació ł  Dzieci zajmujące się  opieką  nad dziećmi do lat trzech. 
Dzieci trzy i czteroletnie s ą  w przedszkolach w Kluczkowie, Oparznie i Lekowie, natomiast 
pięciolatki i sześciolatki w zerówkach szkolnych, a pó źniej do klas ósmych pozostaj ą  w szkołach 
podstawowych. Sekretarz doda ł, że ta struktura jest wzorcowa i nie ma ani jednego dziecka, które 
nie jest obj ęte opieką  pod warunkiem, że rodzic jest chętny. Jeżeli chodzi o placówki gminne to 
są  one ogrzane, oświetlone i nowoczesne. Szkoły korzystaj ą  ze wszystkich dostępnych programów 
rządowych jak laboratoria przysz łości, czy wycieczki szkolne. W związku z tym nie ma obawy, 
że dzieci maj ą  gorsze warunki do nauki ni ż  w innych szkołach w innych gminach. Sekretarz 
namawia rodziców i radnych, by śmiało oddawać  dzieci do szkół  gminnych, gdzie są  dobrzy 
pedagodzy, którzy pracuj ą  ze wszystkimi uczniami oraz bogata oferta sportowa. Doda ł, że piłka 
ręczna jest na najwyższym poziomie w województwie je żeli chodzi o rywalizacj ę  sportową  szkół  
podstawowych. Od tego roku wystartowa ła tek sekcja piłki nożnej w Lekowie. Na koniec 
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Sekretarz stwierdzi ł, że gdy przychodzi ł  do pracy do gminy w 1999 r. to by ło 5 szkół  i 650 
uczniów, a dzisiaj są  3 szkoły i 360 uczniów, i jedynym problemem jest brak dzieci. 

PRZERWA 13.34-13.50 

Ad. 6. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Jan Ku łikowski - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował , że w 
okresie międzysesyjnym Komisja odbyła posiedzenie w dniu 13.10.2022 r. na którym 
rozpatrywano petycj ę  w sprawie dofinansowania do op łaty za opiekę  nad dziećmi do lat trzech 
uczęszczających do placówki „Bajkowy Domek" w Starym Przybys ławiu. 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja dokonała kontroli wydatków Gminy Swidwin za II kwarta ł  2022 r. i 
kontroli wykonania planu finansowego za I pó łrocze 2022. Komisja jest w trakcie pisania 
protokołu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowa ła na wspólnym posiedzeniu w dniu 17.10.2022 r., na którym omawiano 
sprawozdania z realizacji zadań  oświatowych za rok szkolny 202 1/2022, które zaprezentowane 
były na dzisiejszej sesji oraz omawiano projekty uchwa ł  na dzisiejszą  sesję  Rady Gminy Swidwin. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do 
biura rady wpłynęły następujące pisma: 

1) w dniu 29.09.2022 r. przez Wójta Gminy Swidwin zosta ła przekazana według 
właściwości petycja w sprawie dofinansowania punktu opieki dziennej „Bajkowy 
Domek" 

2) w dniu 04.10.2022 r. wpłynęło pismo z Prokuratury Rejonowej w Bia łogardzie dotyczące 
badania legalno ści aktów prawa miejscowego wydanych w miesiącu wrześniu 2022 r. 

3) W dniu 10.10.2022 r. wpłynęło pismo z Prokuratury Rejonowej w Białogardzie dotyczące 
nadesłania informacji czy podj ęto uchwałę  w sprawie regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin 

4) w dniu 18.10.2022 r. wpłynął  projekt wystąpienia pokontrolnego z kontroli 
przeprowadzonej w dniach 17-22.08.2022 r. w Radzie Gminy w przedmiocie sposobu 
przyjmowania i załatwiania skarg oraz wniosków na podstawie ustawy Kodeks 
postępowania administracyjnego 
Przewodnicząca poinformowała, że wystąpienie pokontrolne stwierdza że protokół  jest 
pozytywny z nieprawidłowościami. 

5) w dniu 20.10.2022 r. wpłynęło zawiadomienie Wojewody Zachodniopomorskiego o 
wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia niewa żności uchwały w 
sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Świdwin oraz 
zawiadomienie Wojewody Zachodniopomorskiego o wszcz ęciu postępowania 
nadzorczego w sprawie stwierdzenia niewa żności uchwały Nr XLII/33812022 z dnia 
27.09.2022 r. w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów 
W obu przypadkach zdaniem organu nadzoru w ww. aktach Rada Gminy świdwin nie 
przewidzia ła zapewnienia przyjmowania przez punkt selektywnej zbiórki odpadów 
komunalnych - odpadów opakowaniowych wielomateria łowych, czego wymaga art. 4 



ust. 2 pkt 1 lit. b W ZW. Z art. 3 ust. 2 pkt 6 ustawy o utrzymaniu czysto ści i porządku w 
gminach. Dodatkowo, wątpliwości prawne budzi tre ść  *4  aktu, w zakresie wyrazu 
‚„samochodowe". 

Ad. 7. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informację  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pan Sebastian Basiejko - 
Sekretarz Gminy, Pan Łukasz Pugacz - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień  Publicznych 
UG Świdwin oraz Pan Kazimierz Lechocki - Wójt Gminy Swidwin. 

Pan Sebastian Basiejko - Sekretarz Gminy Świdwin przedstawił  informację  z działalności 
Referatu Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin w okresie mi ędzy sesjami: 

- organizacja dowozu pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu 

i w Swidwinie oraz Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjnego w Toporzyku 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
- bieżąca realizacja i obs ługa funduszy sołeckich; 
- bieżąca realizacja grantów so łeckich; podziękowania dla sołtysa Sołectwa Lekowo za 

zrealizowanie grantu, praktycznie bez udzia łu pracowników urzędu 
- trwają  prace z realizacj ą  grantu sołeckiego w Cieszynie, było trochę  trudności, zostały 

usunięte przeszkody (drzewa na dzia łce), wytyczono teren pod boisko zgodnie z 
projektem; podziękowania dla Pana Przemysława Lipkowicza, który był  zaangażowany w 
prace projektowe i nadzorował  prace koparki; przyjecha ł  już  sprzęt sportowy z 
wymaganymi certyfikatami; po sesji odb ędzie się  spotkanie z Panią  Sołtys dotyczące 
znalezienia firmy, która byłaby chętna do zamontowania urządzeń  

- bieżąca współpraca z Powiatowym Urz ędem Pracy w Świdwinie (na stronie gminy są  
ogłoszenia o szkoleniach) 

- bieżąca współpraca ze szko łami; wysłano do Kuratorium O światy aneksy organizacyjne 
na rok szkolny 2022/2023, które uzyska ły pozytywną  opinię  Kuratora 

- przygotowano sprawozdanie SIO wed ług stanu na dzień  30.09.2022 r. 
- od 0 1. 10 ruszyły zaj ęcia na basenie w Parku Wodnym w Świdwinie klas 1-3 
- dokonano zwrotu środków do Urzędu Wojewódzkiego z funduszu pomocy w kwocie 

112.671 zł; były to środki otrzymane na wsparcie dla Ukrainy 
- złożono poprawki do wniosku sprawozdanie z realizacji konkursu kulinarnego do KSOW 
- zostały dostarczone urządzenia rekreacyjne na wyposa żenie placów zabaw w ramach 

funduszy sołeckich w Bierzwnicy, Cieszeniewie i Bystrzynie; wyposa żono w ramach 
projektu plac zabaw w Kluczkowie - projekt realizowany przez Stowarzyszenie Pro Futuro 

- podpisano umowę  w sprawie udzielenia licencji wy łącznej na używanie logo „Szwajcarii 
Połczyńskiej" określające wspólne działania mające na celu rozwój i promocj ę  marki 
„Szwajcaria Po łczyńska"; spotkanie odby ło się  w miejscowości Rusinowo 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko podziękował  Dyrekcji i pracownikom 
Publicznej Szkoły Podstawowej w Bierzwnicy za organizacj ę  Gminnego Dnia Edukacji 
Narodowej i za poczęstunek przygotowany przez Klub Seniora w Cieszeniewie 

- podpisano umowy na upowszechnianie kultury fizycznej i sportu w Gminie Świdwin z 
trzema stowarzyszeniami „Ayatar" Lekowo, „Rega" Bierzwnica oraz „Ikar" Krosino 

- trwaj ą  prace nad powołaniem Młodzieżowej Rady Gminy 
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Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko zaprosił  na Gminny Konkurs Piosenki 
Patriotycznej, który zaplanowany jest na 10.11. na godz. 16.00 w hali sportowej w 
Lekowie. 

Pan Łukasz Pugacz - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych UG świdwin 
przedstawił  informację  z działalności Referatu w okresie mi ędzy sesjami: 

- trwają  inwestycje w ramach programu Polski Ład Fundusz Inwestycji Strategicznych 
- budowa drogi gminnej w miejscowo ści Rogalino; termin zakończenia robót przewidziany 

na 10.11.2022r. 
- budowa świetlic wiejskich w miejscowo ści Smardzko i Bierzwnica 

- trwa procedura maj ąca na celu uzyskanie pozwolenia wodnoprawnego dla inwestycji 
polegaj ącej na rozbiórce starego i budowie nowego mostu na rzece Redze 

- w zakresie realizacji inwestycji polegaj ącej na budowie sieci kanalizacji sanitarnej 
w Starym Przybys ławiu gmina otrzyma ła decyzj ę  PINB - sprzeciw w zamiarze przystąpienia 
do użytkowania; 

- w ramach gryflckiej grupy zakupowej energii elektrycznej w dniu 25.10 przyj ęta została 
oferta na zakup energii elektrycznej dla III cz ęści tj. oświetlenia ulicznego; oferta opiewa ła 
na kwotę  1.662 zł  netto/MWh; na część  1, która dotyczy dostarczania energii elektrycznej 
do obiektów użyteczności publicznej na którą  nie wpłynęła żadna oferta by ły prowadzone 
rozmowy w ramach „wolnej r ęki" jednak oferta nie zosta ła przyj ęta; gryflcka grupa 
zakupowa czeka na działania Senatu i ustawę ; 

- wydano 2 ostatnie komputery w związku z realizacj ą  projektu pn. Granty PPGR - Wsparcie 
dzieci i wnuków byłych pracowników PGR w rozwoju cyfrowym; wype łnione zostało 
sprawozdanie w ramach Cyfrowej Gminy, gdzie wprowadzono dane wszystkich 
beneficjentów; 

- złożono uzupełnienia do wniosku dla GZGK Sp. z o.o. w świdwinie o dofinansowanie 
inwestycji pn.: „Budowa stacji uzdatniania wody z uj ęciem zasilaj ącej miejscowo ści 
Rusinowo, Beitno i Osowo oraz budowa sieci wodoci ągowej z przyłączami w m. Osowo" 

Pan Łukasz Pugacz poinformował, te trwają  prace legislacyjne zmierzaj ące do zmiany ustawy 
wiatrakowej i po rozmowie z Panem Wójtem wyra żono chęć  zaproszenia na wspóln ą  komisję  rady 
gminy przedstawicieli inwestorów. Kierownik wyja śnił, że obecna ustawa wiatrakowa zak łada, te 
zakaz lokalizacji turbin wiatrowych, czy samych elektrowni wiatrowych w systemie 10H (zakaz 
lokalizacji turbin wiatrowych w promieniu 10-krotno ści wysoko ści danej elektrowni wiatrowej). Prace 
legislacyjne wprowadzaj ą  możliwość  zmniejszenia tej odległości do minimum 500 m. W związku z 
tym firmy złożyły wstępne wnioski z pro śbą  o zmianę  studium uwarunkowań  i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy oraz o uchwalenie miejscowego planu. Jednak na tym etapie 
są  to za daleko idące kroki, ponieważ  ustawa jeszcze nie weszła i nie wiadomo w jakim będzie stanie. 

Wójt Gminy Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności Komendanta 
Straży Gminnej w okresie między sesjami: 

Straż  Gminna w świdwinie w okresie między sesjami realizowała zadania stale związane ze 
sprawowaniem nadzoru nad ładem, porządkiem i bezpieczeństwem publicznym na terenie gminy. 
Kontynuowała współpracę  z Komendą  Powiatową  Policji w świdwinie, z dzielnicowymi w celu 
realizowania działań  mających na celu poprawę  ładu, porządku, bezpieczeństwa publicznego oraz 
realizowano działania wynikaj ące z udzielania wsparcia dla dzielnicowych. W miesi ącu 
październiku Straż  Gminna brała czynny udział  w akcji „Jesień  2022", w najbliższym czasie 
będzie organizowana kolejna akcja, gdzie na pewno czynnie b ędzie uczestniczy ł  wspólnie ze 
strażą  leśną  strażnik. Strażnik uczestniczył  również  w akcji „Poszuldwani", która by ła prowadzona 
przez Komendę  Powiatową  Policji w Świdwiie, uczestniczy ł  w posiedzeniach grup roboczych 
procedury Niebieskiej Karty, udziela ł  asysty dla pracownika socjalnego podczas wywiadów 



środowiskowych. Jak również  dostarczał  informacje sołtysom i na tablice ogłoszeń  w związku z 
różnymi przekazywanymi informacjami. W zwi ązku z nadchodzącym okresem zimowym 
odwiedził  wspólnie z dzielnicowym osoby bezdomne i starsze, które zagro żone może być  
przetrwanie zimy. 
W dniu 2 1. 1 0.br. wspólnie z inspektorem ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami 
przeprowadzi ł  kontrolę  prawidłowości odbiorów odpadów zmieszanych dla miejscowo ści Stary 
Przybysław, Oparzno, Łąkowo, Bełtno. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawił  informacj ę  z działalności Referatu Rolnego, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomo ściami UG Świdwin w okresie między 
sesjami: 

- w dniach 06.10.2022 r. i 07.10.2022 r. przeprowadzono trzecie ustne przetargi 
nieograniczone na sprzedaż  działek położonych w miejscowo ści Krosino; przetargi w 
związku z brakiem uczestników zako ńczyły się  wynikiem negatywnym; ponownie podano 
do wiadomości publicznej wykaz nieruchomo ści objętych niniejszymi przetargami 

- dnia 07.10.2022 r. przeprowadzono przetargi na sprzeda ż  nieruchomości położonych w 
Rusinowie - budynek byłej szkoły przetarg ustny nieograniczony wynik przetargu 
negatywny, działka gruntu o pow. 0,0458 ha przetarg ustny ograniczony dla 
współwłaścicieli nieruchomości sąsiedniej - wynik pozytywny 

- działania informacyjne i doradcze prowadzi Gminny Punkt Konsultacyjno-Informacyjny 
w ramach Programu priorytetowego „Czyste Powietrze"; zgodnie ze stanem na dzie ń  
3 0.09.2022 r. od początku funkcjonowania programu z terenu Gminy Świdwin złożone 
zostały 64 wnioski o udzielenie dofinansowania, podpisano 48 umów o dofinansowanie, 
zrealizowano 26 przedsi ęwzięć ; sumaryczna kwota wypłaconych dotacji dla mieszkańców 
to 383.402,56 zł  

- na dzień  21.10.2022 r. deklaracj ę  dotyczącą  źródeł  ciepła i spalania paliw z łożyło około 
94% właścicieli budynków i lokali uwzględnionych w punktach adresowych znajduj ących 
się  na terenie Gminy świdwin 

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie wypłacił  
Gminie Świdwin dotację  na realizacj ę  zadania polegaj ącego na usuwaniu wyrobów 
zawieraj ących azbest; warto ść  zadania: 22.594,00 z ł, kwota dofinansowania: 16.432,00 z ł  

- Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie wyp łacił  
Gminie Swidwin dotacj ę  na realizacj ę  zadania polegaj ącego na usuwaniu odpadów z folii 
rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowa ń  po nawozach i typu Big Bag; 
wartość  zadania: 24.778,00 z ł; kwota dotacji: 22.942,59 zł  

- wydano decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia 
pn. Budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 31, 33/1, 33/3, 34/1 w obr ębie 
Berkanowo 

- wszczęto następujące postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia: 
- stacja kasacji i demontażu pojazdów wycofanych z eksploatacji" na dzia łkach o nr 

1114, 1115, 1/16, 1/12 położonych w obrębie Stary Przybysław 
- budowa do 12 farm fotowoltaicznych o łącznej mocy do 12 MW wraz z niezb ędną  

inflastrukturą  techniczną  na działce o nr 442 w obrębie Rusinowo 
- budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 51 MW, wraz z infrastruktur ą  zlokalizowanej 

na działce o nr 2/13 w obrębie Bierzwnica PGR 
- budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 9 MW wraz z niezb ędną  infrastrukturą  

techniczną  na działkach o nr 112/2 i 252/5 w obrębie Bełtno 
- inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami w dniu 13 października 

uczestniczył  w spotkaniu dotyczącym ataków wilków zorganizowanym przez Burmistrza 
Połczyna-Zdroju; w wydarzeniu uczestniczyli rolnicy, my śliwi i hodowcy bydła z 
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okolicznych gmin; na kolejnym spotkaniu roboczym planowane jest przygotowanie pisma 
do posłów dot. zmian obowiązujących przepisów aby te pozwalały na lepszą  ochronę  
zwierząt gospodarskich i upraw; na stronie internetowej gminy Świdwin znajdują  się  
wytyczne co należy zrobić, jeżeli spotka się  wilka 

- Gmina Swidwin zakwalifikowała się  do Akcji Kastracja przygotowanej przez Fundacj ę  
Zwierz z Warszawy; fundacja udzieli gminie wsparcia finansowego w formule „pó ł  na 
pół", czyli Gmina otrzyma darowizn ę  w kwocie 5.000 zł  od fundacji i drugie tyle Gmina 
musi przeznaczyć  na sterylizacLidwin  i kastracj ę  wolnożyjących kotów; zg łoszono się  do 
niniejszej akcji, gdyż  Gmina  ponosi koszty sterylizacji kotów, a wsparcie 
finansowe z zewnątrz pomoże w większym stopniu zapobiec rozmnażaniu się  kotów; 
Fundacja przekaże gminie materiały informacyjne dotycz ące akcji, zapewni bezp łatny 
udział  w szkoleniach dla pracownika zajmuj ącego się  problematyką  ochrony zwierząt a 
także udzieli wskazówek w napisaniu Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi i 
zapobieganiu bezdomności; kastracje odbywać  się  będą  w okresie od lutego lub marca do 
końca listopada 2023 roku; o sposobach zg łaszania wolnożyjących kotów do sterylizacji i 
kastracji So łtysi i mieszkańcy zostaną  poinformowani w późniejszym terminie 

- w dniu 21.10. otwarty zosta ł  przetarg na odbiór odpadów komunalnych z nieruchomo ści 
zamieszkałych na terenie gminy Swidwin; wp łynęły 2 oferty: 
- MPGO Wardyń  Górny na kwotę  936.278,00 zł  
- ATF Sp. z o. o. Sp. k. Chojnica na kwotę  1.043.280,00 zł  
W bieżącym roku kwota wynosiła 647.136,00 zł, czyli wzrost na sam odbiór w stosunku 
do roku poprzedniego i do najni ższej oferty jest o 289.142,00 z ł, czyli wzrost przekracza 
45%. Wójt dodał , że patrząc tylko na odbiór to cena odpadów musiałaby kształtować  się  
w okolicach 40 zł  od osoby. 

W związku z tym Wójt Pan Kazimierz Lechocki poprosił  Przewodnicz ącą  Rady o 
zwołanie komisji łączonej na dzień  02.11. br. w celu dyskusji i podjęcia wspólnej decyzji. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że w dniu dzisiejszym takie 
zawiadomienie do radnych zostanie wys łane. 

Salę  obrad opuścił  radny Krzysztof Kaszuba (godz. 14.26) 

- Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Szczecinie wszcz ął  postępowanie 
administracyjne w sprawie wymierzenia kary pieni ężnej za nieosiągnięcie poziomu 
recyklingu i przygotowania do ponownego użycia następujących frakcji odpadów 
komunalnych: papieru, metali, tworzyw sztucznych za 2019 rok; w latach wcze śniejszych 
gmina Swidwin osiągała wymagane poziomy; w roku 2020 ww. opisany poziom tak że nie 
został  osiągnięty, natomiast w 2021 roku poziom zosta ł  osiągnięty 
Wójt powiedział, że zmieniona ustawa w 2021 r. daje lekkie pole manewru, bo na 2022 r. 
gmina ma 25% recyklingu, na 2023 r. już  35%, a na 2019 r. za który zosta ło wszczęte 
postępowanie poziom recyklingu by ł  określony ustawą  40%, a gmina osiągnęła 27,25%. 
Na 2020 r. określony poziom recyklingu wynosił  50%, a gmina osiągnęła 33,7%. 
Wielkości które wynikaj ą  z ustawy na recyklingu tj. na 2022 r. - 25%, na 2023 r. - 35%, 
na 2024 r. —45%, na 2025 r. —55%, na 2026 r. - 56%, na 2027 r. - 57%, na 2028 r. —58%, 
na 2029 r. - 59%, i 60% w 2030 r. 
Wójt powiedział, że bez tej edukacji odno śnie recyklingu o której mówi ła Pani 
R.Tabaszewska jeżeli w szkołach nie położy się  wielkiego nacisku na sposób segregacji to 
osiągnąć  to będzie ciężko. Wójt uważa, że jest to przede wszystkim wina mieszkańców, że 
źle segreguj ą, ale też  doszukiwałby się  jeszcze innych przyczyn. Odno śnie planowanej 



kary, czy wszczętego postępowania Wójt jest umówiony na rozmow ę  w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska. 

- w terminie do dnia 15.11.2022 r. mo żna składać  wnioski w ramach inwestycji z zakresu 
wymiany w gospodarstwach rolnych pokryć  dachowych wykonanych z materia łów 
zawieraj ących azbest; jest to nowy program rz ądowy i trzeba rozpropagowa ć  ten temat, bo 
dopłata wynosi ok. 40 zł  do m2; te wnioski należy składać  do Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa w formie elektronicznej poprzez skorzystanie z formularza 
udostępnionego przez Agencj ę  na Platformie Us ług Elektronicznych; przed z łożeniem 
wniosku do ARIMR należy złożyć  wniosek w Urzędzie Gminy Świdwin o usunięcie 
wyrobów azbestowych z gospodarstwa rolnego 

- Wójt Gminy Swidwin przypomina o konieczno ści przeprowadzania przez osoby 
posiadające kwalifikacje kominiarskie okresowych kontroli źródeł  ogrzewania, zgodnie z 
przepisami wydanymi na podstawie art. 13 ust 1 i 2 ustawy z 24 sierpnia 1991 r. o ochronie 
przeciwpożarowej; obowiązek przeprowadzania okresowej kontroli stanu technicznego 
przewodów kominowych ci ąży na właścicielu lub zarządcy nieruchomości; zgodnie z art. 
62 Prawa budowlanego przegl ądu instalacji gazowych oraz przewodów kominowych 
dokonuje się  co najmniej raz do roku; kto nie spe łnia powyższego obowiązku podlega 
karze grzywny w wysoko ści do 500 zł  

- w związku z planowaną  przez Gminę  Świdwin dystrybucją  węgla o preferencyjnej cenie 
dla gospodarstw domowych zlokalizowanych na jej terenie prosi si ę  osoby zainteresowane 
zakupem węgla o zgłoszenie zapotrzebowania (podaj ąc adres, numer telefonu i 
zapotrzebowanie na węgiel) pod numerem telefonu 94 36 520 15 wew. 18 lub osobi ście w 
pokoju nr 48 Urzędu Gminy Świdwin w terminie do 7.11.2022 r.; uprawnione do zakupu 
węgla w preferencyjnej cenie są  osoby, które spełniają  przesłanki wskazane w art. 2 ust. 1 
ustawy z dnia 5.08.2022 r. o dodatku węglowym, tj. głównym źródłem ogrzewania ich 
gospodarstwa domowego jest kocio ł  na paliwo stałe, kominek, koza, ogrzewacz powietrza, 
trzon kuchenny, piecokuchnia, kuchnia w ęglowa lub piec kaflowy na paliwo sta łe, zasilane 
paliwami stałymi, wpisane lub zgłoszone do centralnej ewidencji emisyjno ści budynków 
do dnia 11.08.2022 r. albo po tym dniu, w przypadku dopiero uruchomionych źródeł  
ciepła; przekazane Gminie Świdwin dane pozwolą  na prowadzenie dalszych rozmów w 
celu realizacji ww. zadania 
Wójt dodał, że informacja jest zbierana po to by wiedzie ć  jaki tonaż  węgla gmina ma 
zamówić . 

- w dniu dzisiejszym została podpisana umowa z Nadle śnictwem Świdwin na remont drogi 
kolonia Oparzno; termin zako ńczenia prac to 30.12.2022 r.; wysoko ść  dofinansowania 
wynosi 80.000 zł, a 20.000 zł  wkład własny gminy 

Ad. 8. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała o kanalizacj ę  w Starym Przybysławiu, 
jaki był  powód sprzeciwu organu nadzoru budowlanego i czy dokonany by ł  odbiór inwestycji 
pomiędzy gminą  a wykonawcą? 

Pan Lukasz Pugacz odpowiedział, że jeżeli chodzi o powód sprzeciwu to był  to powód formalny, 
ponieważ  w zgłoszeniu robót znalazły się  działki, które były objęte projektem budowlanym. Jak 
się  potem okazało, wykonawcy nie wykonali cz ęści inwestycji na niektórych dzia łkach. Taki 
powód podał  Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. Natomiast niewykonanie cz ęści 
inwestycji powoduje odstępstwo istotne od projektu, a co za tym idzie wdro żenie procedury 
naprawczej, co bardzo długo trwa. Gmina musi uzgodnić  z wykonawcą, co ma dalej robi ć. To nie 
jest wina gminy, że nie została wykonana część  inwestycji. Natomiast jeżeli chodzi o odbiór od 
wykonawcy, to do dnia dzisiejszego gmina nie odebra ła tej inwestycji. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał, że inwestycja została wykonana niezgodnie z projektem, 
zostały wprowadzone zmiany, które nie by ły konsultowane z inwestorem. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że reasumuj ąc gmina nie dokonała 
odbioru prac, ale zgłosiła do użytkowania do inspektora nadzoru budowlanego. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że rodzice otrzymali komputery z 
programu „Wsparcie rodzin popegeerowskich" i gmina zawiera ła umowy z rodzicami. 
Przewodnicząca zapytała, czy poza umową  rodzice otrzymali jakiekolwiek inne dokumenty, b ądź  
informacje co dalej z tymi komputerami? 

Pan Łukasz Pugacz odpowiedział, że podczas przekazywania komputerów informowano 
rodziców, co dalej z tymi komputerami. Dodał, że komputery są  własnością  beneficjentów. Gmina 
Świdwin była pośrednikiem, ponieważ  konkurs w pierwszej swojej fazie zak ładał, że komputery 
będą  własnością  gminy i przekazane w użyczenie. Natomiast po zmianie regulaminu konkurs 
zakłada, że właścicielami komputerów są  osoby, które te komputery otrzyma ły. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy rodzice nie maj ą  żadnych 
zobowiązań  sprawozdawczych w zwi ązku z realizacj ą  programu? 

Pan Łukasz Pugacz odpowiedział, te mają  i już  została wdrożona procedura zarządzeniem Wójta 
Gminy w zakresie sprawozdawczo ści jeśli chodzi o sprzęt komputerowy. Podobn ą  procedurę  ma 
tez wdrożone miasto Świdwin. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, skąd rodzice maj ą  wiedzieć  że jest takie 
zobowiązanie i procedura? 

Pan Łukasz Pugacz odpowiedział , że zostaną  poinformowani za pomoc ą  odpowiednich środków. 
Będzie do tego wyznaczony pracownik gminy wraz ze strażnikiem. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odniosła się  do sprawy, która toczy si ę  od kwietnia 
br. dotyczącej podstawowej kwoty dotacji naliczanej dla Towarzystwa Przyjació ł  Dzieci. 
Przewodnicząca poprosiła o udzielenie informacji, czy już  jest ta kwota dotacji i czy wiadomo na 
jakim etapie jest gmina w rozliczeniu dotacji dla placówki? 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko powiedział, że tak jak informował  na komisji gmina 
graniczna Rąbino nie ogłosiła kwoty na BlP, a wi ęc wystąpiono na piśmie o przedłożenie 
informacji. Obecnie Gmina czeka na informacje z Gminy R ąbino i dopiero wtedy będzie 
aktualizacja tej stawki. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zwracając się  do Pana Rafała Terleckiego 
zapytała, czy istnieje jakakolwiek procedura, a je żeli jej nie ma to czy jest mo żliwość  
informowania mieszkańców Świdwinka jeżeli zdarzy się  awaria, tak jak mia ło to miejsce we 
wrześniu. Wtedy była skażona woda w mieście, a mieszkańcy pocztą  pantoflową  dowiadywali się  
o tym, że nie mogą  tej wody spożywać . 

Pan Rafał  Terlecki odpowiedział, że jeżeli chodzi o wodę  którą  GZGK zakupuje od innych 
przedsiębiorstw wodociągowo-kanalizacyjnych, to one jako podmioty odpowiedzialne za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę  muszą  mieć  procedurę  informacyjną. Rzeczywi ście we wrześniu 
ten przepływ informacji między ZUK w Świdwinie a odbiorcami nie by ł  najlepszy. Prezes doda ł, 
że każde przedsiębiorstwo jest zobligowane do posiadania procedury. 
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Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak pogratulowała Wójtowi zaakceptowania 
zaproszenia Fundacji „Zwierz" do udzia łu w akcji kastracji, bo zabiega ła o to bardzo długo razem 
z towarzystwem, które opiekuje si ę  zwierzętami. Cieszy się , że list intencyjny został  przez Wójta 
zaakceptowany i zostaną  zabezpieczone środki w przyszłorocznym budżecie na sterylizacj ę  i 
kastrację  zwierząt na terenie gminy. 

Pani Iwona Piotrowicz zadała pytania odnośnie węgla. Powiedziała, że Wójt poinformował, że 
mogą  zapisać  się  osoby, które do 11-go złożyły deklaracje, bądź  zgłosiły nowe. A wiadomo z 
informacji, które szły z CUS że są  osoby, które składały korekty, zmieniały drewno na węgiel. 
Radna zapytała, czy te osoby również  mogą  się  zapisać  i jak będzie wyglądać  dystrybucja węgla, 
jaki jest termin kiedy węgiel będzie w gminie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że ustawa nakłada obowiązek weryfikacji i węgiel w 
cenach preferencyjnych mo żna przydzielić  dla tych którzy uzyskali pozytywn ą  opinię  CUS. Ci 
którzy dostali odmowne decyzje nie otrzymaj ą  węgla, jak również  gmina która w ustawie nie jest 
wymieniona i pomimo tego że ma piece na paliwa stale równie ż  z tej preferencyjnej ceny 
skorzystać  nie może. 
Odnośnie samej dystrybucji rozważane są  trzy możliwości. Jest wstępne porozumienie mi ędzy 
gminami i byłoby to do odbioru w Połczynie. Druga możliwość  to po spotkaniu z gminami powiatu 
świdwińskiego i znalezieniu rozwiązania to w MEC-u. Trzecia mo żliwość  to skład węgla w 
Rusinowie i rozprowadzanie przez spó łkę  GZGK. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że w przypadku samodzielnego zakupu w ęgla to zawsze 
kupuje worek na próbę , żeby wiedzieć  czy nadaje się  on do palenia. Radna zapytała, czy możliwe 
jest takie rozwiązanie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że ustawa z dnia 5.08.2022 r. okre śla warunki, jak i 
możliwości, a gmina wykonuje tylko zapisy ustawy i musi si ę  do nich ściśle stosować. Obecnie 
gmina może sprzedać  do 3 ton na gospodarstwo domowe, z tym że w dwóch transzach. Pierwsza 
do końca roku 1,5 tony i druga transza w styczniu lub lutym 2023 r. na kolejne 1,5 tony. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że gmina Świdwin przystąpiła do Związku Samorządów 
Polskich i ten związek mial spotkanie w dniu 6 października z Premierem M.Morawieckim i 
M.Golińską. Związek zaj ął  stanowisko, trwa ły tam rozmowy na temat sposobów dystrybucji, 
pomysłów i zagrożeń. Kolejnego dnia inne samorządy protestowały przeciwko sytuacji brania na 
siebie dystrybucji węgla. 
Radna zapytała, czy na pewno gmina czuje si ę  na silach być  sprzedawcą  węgla, czy rozmawiano 
o tym z Panem M.Morawieckim i czy przedstawiono te problemy? 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko powiedział, że chciałby wyjaśnić  formalne kwestie. 
Powiedział , że Rada podjęła uchwałę  o przystąpieniu do związku, ale gmina nie została jeszcze 
formalnie przyj ęta w poczet członków. Gmina Swidwin czeka aż  walne zebranie podejmie 
uchwałę  o przyjęciu jej jako członka, dlatego nikt z gminy nie uczestniczy ł  w spotkaniu związku 
z Premierem. Sekretarz doda ł, że jeżeli chodzi o ustawę  o preferencyjnym zakupie węgla to ona 
jeszcze nie obowiązuje, a gmina stosuje się  do wytycznych Wojewody i zapisów w ustawie, która 
wejdzie w życie. Gmina ma obowiązek zebrania informacji na temat osób które s ą  chętne zgodnie 
z ustawą, które otrzyma ły pozytywną  decyzję  o dodatku węglowym lub złożyły poprawnie 
deklaracje. Takie osoby mogą  się  ubiegać  o zakup węgla po cenach preferencyjnych. Na podstawie 
uzyskanych informacji od mieszkańców do 7.11 będzie złożone zapotrzebowanie na w ęgiel. 
Sprzedaż  możliwa będzie samodzielnie przez gmin ę, poprzez wyłoniony podmiot, poprzez spółkę  
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ZUK lub poprzez porozumienie z inną  gminą. Obecnie szukane jest najlepsze rozwi ązanie dla 
mieszkańców Gminy Swidwin. 

Pan Rafal Terlecki dodał , że w ustawie jest stosowny zapis, który mówi o tym, że węgiel 
przeznaczony do sprzeda ży będzie posiadał  stosowny certyfikat. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy znany jest problem w gminie, ile gospodarstw domowych 
opala węglem i jaka jest sytuacja w gminie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że gdyby opierać  się  na deklaracjach to 95% 
społeczności gminy pali węglem. Natomiast z zebranych informacji na dzie ń  dzisiejszy jest 19 
osób, które zg łosiły chęć  zakupu węgla. 

Pani Ewa Kretowicz powiedziała, że wniosków złożonych na dzień  23.10 jest 656. Wydanych 
do tej pory decyzji pozytywnych jest 342, odmownych decyzji jest 67 i informacji odmawiaj ących 
jest 33. Pani Dyrektor powiedzia ła, że CUS jest jeszcze w trakcie prac nad dodatkami w ęglowymi, 
więc one są  codziennie rozpatrywane. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że informacje o jako ści węgla nie biorą  się  znikąd, to są  obawy 
mieszkańców. Radny zapyta ł , kto da gwarancj ę , że ten węgiel będzie się  palił? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że nie potrafi powiedzie ć , czy ten węgiel będzie się  
pali ł , bo go nie ma. Natomiast rozeznanie rynku musi by ć  zrobione. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, jakie są  przyczyny że odmawiane jest udzielenie dodatku? 

Pani Ewa Kretowicz powiedziała, że zgodnie z ustawą  o dodatku węglowym to przede wszystkim 
paliwem używanym do opalania w danym kotle musi by ć  węgiel kamienny, zg łoszony w CEEB 
przed dniem 11.08.2022 r. Wszelkie zmiany poczynione po 11.08 skutkuj ą  decyzj ą  odmowną . 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, co taki mieszkaniec ma zrobi ć  jeżeli zmieni ł  deklaracj ę  i nie 
dostał  dodatku na węgiel? 

Pani Ewa Kretowicz powiedziała, że każdą  sprawę  można indywidualnie omówić  na miejscu w 
CUS i poszukać  drogi rozwiązania, bo może będzie kwalifikował  się  do dodatku na zakup drewna. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy mieszkańcy dostaj ą  informacje z CUS, że jeżeli nie 
otrzymali węgla to mogą  otrzymać  drewno? 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedziała, że generalnie wiele sytuacji jest omawianych, mieszka ńcy 
wzywani są  do wyjaśnień . Często już  po wyjaśnieniach przyznawane s ą  dodatki węglowe. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, co w sytuacji gdy kto ś  złożył  deklaracj ę  na węgiel i do tej pory 
nie ma odpowiedzi. Ponadto wpisa ł  się  na listę  na węgiel, a okaże się  że nie otrzyma ł  dodatku 
węglowego. Czy wobec takich osób b ędą  jakieś  konsekwencje wyciągnięte? 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedzia ła, że generalnie tak jak mówi projekt ustawy o preferencyjnym 
zakupie węgla, uprawnione s ą  osoby które dostaną  dodatek węglowy. Ustawa nie przewiduje 
innych osób, które mogą  zakupić . 
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Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że ustawa jest „ świeża", wchodzi dopiero w życie, a już  
trzeba reagowa ć . Radna zapyta ła czy jeżeli są  tego typu sytuacje, które w tej chwili wychodz ą, to 
czy nie można monitować  gdzieś  wyżej? 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedziała, że z tego co wie to ministerstwo nie odpowiada na żadne 
pytania. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że trochę  się  z tym nie zgadza bo by ły petycje urzędników, 
było spotkanie ze Związkiem Samorządów Polskich, więc władza wychodzi naprzeciw. Radna 
uważa, że trzeba pisa ć  petycje, trzeba si ę  spotykać  i mówić  o tym co nas boli. Radna wymaga od 
urzędników działania. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak nawiązując do wypowiedzi Sekretarza Pana 
Sebastiana Basiejko odno śnie kwestii formalnej powiedzia ła, że radni podj ę li uchwałę  o 
przystąpieniu gminy do Związku Samorządów Polskich, ale nie jako inicjatywa rady, a jako 
wyrażenie zgody na wol ę  Pana Wójta. Przewodnicz ąca poprosi ła, by nie używać  tego typu 
sformu łowań , że to „Państwo zdecydowali ście". Rada przyj ęła, zaakceptowa ła pomysł  Pan Wójta 
i oczekuje teraz co b ędzie dalej. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko powiedział , że formalnie uchwała została przekazana 
do Związku i Gmina oczekuje na przyj ęcie w poczet członków. Dodał , że uchwała została przyj ęta 
przez Radę  Gminy, więc nie rozumie wypowiedzi Przewodnicz ącej. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że owszem przez Rad ę  Gminy jako 
akcept wniosku Pana Wójta. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że jego zdaniem nale żałoby wrócić  do tematu, kto 
jest inicjatorem uchwa ł . Ustawa o samorządzie gminnym jasno to okre śla i znakomita wi ększość  
uchwał  jest z inicjatywy Wójta, wi ęc podkre ślanie szczególnie jednej, czy ucieczka od tego, że się  
tak zagłosowało to nie jest do końca na miejscu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że akurat w tej sytuacji uwa ża, że 
trzeba to podkre ś lać . 

Ad. 9. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Otto Leske, Sołtys Sołectwa Krosino powiedzia ł , że jeżeli węgiel przyjdzie to jest gotowy 
kupić  100 kilo i przetestowa ć  jego spalanie. 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Odpowiedzi na zapytania radnych zosta ły udzielone w punkcie 8. 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAL 

1. Podj ęcie uchwaly zmieniaj ącej uchwalę  w sprawie regulaminu okre ślającego wysoko ść  
stawek oraz szczegó łowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, szczegó łowe warunki obliczania i wyp łacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny dora źnych zastępstw oraz 
przyznawania nagród nauczycielom ze specjalnego funduszu nagród. 
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Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w 
sprawie regulaminu okre ślającego wysokość  stawek oraz szczegó łowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegó łowe warunid obliczania i 
wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny dora źnych zastępstw oraz 
przyznawania nagród nauczycielom ze specjalnego funduszu nagród (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu). 

Uchwała Nr XLIII/34112022 zmieniająca uchwałę  w sprawie regulaminu okre ślającego 
wysokość  stawek oraz szczegó łowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, szczegó łowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz przyznawania nagród 
nauczycielom ze specjalnego funduszu nagród zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

2. Podj ęcie uchwa ły w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawił  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji (treść  uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Uchwała Nr XL111134212022 w sprawie rozpatrzenia petycji zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 9 do protoko łu). 

3. Podj ęcie uchwal)" w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawił  projekt uchwa ły w sprawie pozostawienia 
petycji bez rozpatrzenia (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Uchwała Nr XL111134312022 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 11 do protoko łu). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2022 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Uchwała Nr XL111134412022 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2022 zosta ła 
przyjęta głosami: „za" - 12 głosów, „wstrzymuj ący się" - 1 glos (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 13 do protoko łu). 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Pani Bożena Wieczorek podziękowała Komendantowi Straży Gminnej za to, że potrafił  
doprowadzić  do porządku mieszkanie mieszkańca Klępczewa, o co zwracał  się  wcześniej radny 
do CUS. Radna poprosi ła Panią  Dyrektor CUS, aby teraz mieli piecz ę  nad tym mieszkańcem, by 
znowu nie doprowadził  tego mieszkania do stanu jaki by ł  przedtem. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko powiedział, że po zebraniach wiejskich które 
odbywały się  we wrześniu spłynęły do niego do wiadomości, jako radnego powiatowego, wnioski 
dotyczące budowy utwardzeń  i chodników przy drogach powiatowych. Taki wniosek radny 
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powiatowy sformu łował  na komisj ę  budżetową, a komisja budżetowa sformu łowała wniosek do 
Starosty. Wed ług zapewnień  Pana Starosty kwota, którą  starostwo zabezpieczy w bud żecie na 
2023 r. wynosi 100 tys. zł  Wobec tego należałoby pamiętać , by podobną  kwotę  w ramach 
współpracy zabezpieczy ć  w budżecie gminy na 2023 r. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 15.15 Przewodnicząca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady XLIII/2022 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
P łyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protoko łu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

Anna 1ejntczak 

Protoko łowała 

Izabel Zawoj ska 

15 



Załączniki: 
1) Lista obecności. 
2) Informacja o stanie realizacji zada ń  oświatowych. 
3) Sprawozdanie z funkcjonowania Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie za rok szkolny 202 1/2022. 
4) Sprawozdanie z funkcjonowania Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy za rok szkolny 2021/2022. 
5) Sprawozdanie z funkcjonowania Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie za rok szkolny 2021/2022. 
6) Uchwała Nr XLIII/34112022 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie regulaminu okre ślającego wysokość  stawek 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 
szczegółowe warunki obliczania i wyp łacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz przyznawania nagród nauczycielom ze specjalnego funduszu nagród. 

7) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie regulaminu okre ślającego wysokość  
stawek oraz szczegó łowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz przyznawania nagród nauczycielom ze specjalnego funduszu nagród 

8) Uchwała Nr XL111134212022 w sprawie rozpatrzenia petycji. 
9) Imienny wykaz głosowania w sprawie rozpatrzenia petycji. 
10) Uchwała Nr XLIII/343/2022 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
11) Imienny wykaz głosowania w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
12) Uchwała Nr XLIII/34412022 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 
13) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 
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